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Utdragsbestyrkande 

Kommunala pensionärsrådet 2023-05-30 

Plats och tid   

Kommunhuset i Älmhult, sammanträdesrum Linnésalen, klockan 14.00-15.35. 

Paragrafer 

10–16 

Utses att justera
Synnöve Sjöstrand, PRO Göteryd 

Justeringens plats och tid 

Justering, 2023-09-13

Underskrifter 

Sekreterare  ____________________________________  

Maria Johansson 

Ordförande  ____________________________________  

Lars Ingvert (S) 

Justerande  ____________________________________  

Synnöve Sjöstrand, PRO Göteryd 
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Närvaro 

Ledamöter 

Anne-Christin Andersson, SPF Härlunda 
Ingrid Hallengren, PRO Stenbrohult 
Laila Käll, PRO Stenbrohult 
Synnöve Sjöstrand, PRO Göteryd 
Britta Croona, PRO Göteryd 
Sölve Johansson, SPF Virestad, vice ordf. 
Birgitta Eriksson, SPF Virestad 
Ewa-Marie Bengtsson, SPF Älmhult 
Rolf Roos, PRO Älmhult 
 

Politiker 

Lars Ingvert (S), socialnämndens ordf., ordförande. 
Marie Rosenquist (M), socialnämndens 2:e vice ordf. 
Gusten Mårtensson (C), kommunstyrelsens 1:e vice ordförande 
Jakob Willborg (M), kommunstyrelsens 2:e vice ordförande  

 

Tjänstemän 

Maria Johansson, sekreterare 
 
 

  



  Anteckningsprotokoll 

 2023-05-30  3(7) 

 

Kommunala pensionärsrådet 

 

Justerandes signaturer   

Ordförande Justerande Sekreterare Utdragsbestyrkande 

    

    

 

Ärenden 
 

§ 10 Val av justerare 
 

 

§ 11 Fastställande av föredragningslistan 
 

 

§ 12 Val av representant till rådets remissgrupp 
 

 

§ 13 Kö till särskilt boende 
 

 

§ 14 Aktuell information 
 

 

§ 15 Övriga frågor 
 

 

§ 16 Nästa möte 
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§ 11 Val av justerare 

Rådet utser Synnöve Sjöstrand, PRO Göteryd, att justera protokollet jämte 
ordförande.  

 

§ 12 Fastställande av föredragningslistan  

Rådet fastställer föredragningslistan med tillägg av följande punkter: 

• Handläggningstider för färdtjänstintyg 

• Sjukresors servicenivå – kravspecifikation 

• Utsändning av protokoll enligt reglementet 

• Adresslista till alla deltagare 

• Kyld mat – var ligger frågan? 

• Trygghetsboende – plats på dagordningen? 

• Brytpunkt hemtjänst kontra särskilt boende 

 

§ 13 Val av representant till rådets remissgrupp 

Vid föregående möte valdes en remissgrupp med följande deltagare: Sölve 
Johansson - SPF Virestad, Rolf Roos - PRO Älmhult och Synnöve Sjöstrand - PRO 
Göteryd. En plats lämnades vakant, för val vid till nästa möte.  

Beslut 

‒ Kommunala tillgänglighetsrådet väljer följande representant att ingå i rådets 
remissgrupp: 

Ewa-Marie Bengtsson, SPF Älmhult. 

 
§ 14 Kö till särskilt boende 

Lars Ingvert informerar om att det inte finns någon egentlig kö till särskilt 
boende, utöver de som tackar nej och väntar på annan plats.  

 Diskussion förs även kring framtidsfullmakt.  

 

§ 15 Aktuell information 
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• Ordförandeskrivelse om uppdrag om framtidens äldreomsorg delas ut. 
Uppdragen är beslutat i kommunstyrelsen 2023-05-16, § 93.  

Uppdrag:  

Utifrån kunskapsunderlaget ger kommunstyrelsen nu kommunchefen ett 
fortsatt uppdrag att utreda samt ta fram förslag kring följande punkter.  

a) Bostadslösningar. Förslag på hur vi skapar fler bostadslösningar 
(trygghetsboende, seniorboende etc) för äldre samt hur vi gör dem 
attraktiva så att det finns ett värde i att flytta dit. Vi vill också underlätta 
för privata initiativ såsom till exempel verksamheten som finns på PH-
huset i Virestad.  

Rådet föreslår att diskutera med Älmhultsbostäder AB angående 
fastigheter samt också gemensamma träffpunkter i samband med dessa 
boenden. 

b) Lokaler. Utifrån de prognoser som finns av behovet av antalet platser på 
särskilt boende ta fram förslag på hur det ska organiseras och hur de 
platser/lokaler som är/blir tomma ska användas. Renoverings, - 
brandskydds- och investeringsbehov ska tas hänsyn till.  

c) Minska den ofrivilliga ensamheten. Tillskapa sociala mötesplatser och 
sociala sammanhang tillsammans med civilsamhället.  

d) Hälsa. Ta fram förslag på hur kommunen kan arbeta mer hälsofrämjande 
med syfte att öka möjligheten att förbli självständig. Biståndsbedömning, 
hjälpmedel och digitala hjälpmedel, samverkan med Region Kronoberg.  

e) Hållbar och kontinuerlig hemtjänst. Förslag på hur hemtjänsten ska 
organiseras och bemannas. Ökad kontinuitet för den som mottar omsorg 
och ökad självbestämmande för arbetsgruppen ska vara målet.  

f) Personal och ledarskap. Ta fram en kompetensförsörjningsplan för 
socialförvaltningen med fokus på att den kompetens som finns används 
på ett så bra sätt som möjligt. Att personalen stannar kvar för att skapa 
en kontinuitet. Att våra vårdtagare får en god och säker vård. Arbete med 
språkutbildning och språkutveckling ska pågå kontinuerligt så att vården 
blir trygg och säker.  

g) Solgården. Solgården ska utvecklas tillsammans med lokala föreningar 
och utvecklas som mötesplats. Det förslag som finns tillsammans med 
församlingen och lokala föreningar ska prövas.  
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h) Politisk styrgrupp. En politisk styrgrupp med representanter från 
kommunstyrelsen, socialnämnden och tekniska nämnden tillsätts.  

i) Arbetet ska kontinuerligt prioriteras och återrapporteras och beslut tas 
efter hand i berörd instans.  

 

Uppdragen diskuteras i rådet. Kan hemtjänstindex användas i detta arbete? 
Rådet föreslår en genomgång av hemtjänstindex för Älmhults kommun. 

Rådet framför att det är viktigt med personal och ledarskap, utöver fastigheter 
och lokaler. Rådet ser fram emot en löpande diskussion samt återkoppling om 
arbetet. Det kommer att ske en löpnade diskussion med rådets referensgrupp. 

• Socialnämnden har flyttat sin korttidsverksamhet till Nicklagården. 
Verksamheten har 11 platser. Korttidsverksamheten är också en del i 
Haganässkolans gymnasieutbildning, som arbetsplatsförlagd utbildning. Det 
är ett ansträngt läge att rekrytera personal till omsorgsverksamhet. 
 
Almgårdens gamla delar har sagts upp. 
 

• Det har varit festival i helgen och festivalen ska nu utvärderas. Rådet framför 
att det är svårt med kommunikationer till och från Älmhult under 
festivaldagarna. Gusten Mårtensson framför att man kan lämna synpunkter 
på kommunens hemsida, via telefon 0476-550 00 eller sociala medier.  

• En ny översiktsplan ska tas fram och en första turné har gjorts ute i orterna. 
Nu ska ett första förslag tas fram som presenteras i höst. Det finns fler 
chanser att påverka och lämna synpunkter. Rådet kan t.ex. lämna ett 
gemensamt yttrande. Beslut tas hösten 2024.  

• Ny detaljplan i Möckeln – Solvikskajen. Ett omfattande arbete för att göra 
om sågverkstomten till bostäder.  

 

§ 10 Övriga frågor 

• Förberedelse inför möten: Presidiemöte med ordförande och vice 
ordförande innan kallelsen skickas är ett önskemål från rådet. Rådet 
bestämmer att ordföranden och vice ordföranden ska träffas ca 14 dagar 
innan kallelsen skickas ut samt att rådets medlemmar meddelar vice 
ordföranden önskemål om diskussionspunkter och ärenden innan dess. 
Sekreterare kallar till presidiemöten.  
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• Handläggningstider för färdtjänstintyg – rådet får synpunkter på 
handläggningstider och har medlemmar som har drabbats av obekväm 
väntetid, dvs. vakuum mellan beviljat tillstånd och beslut om förlängning. 
Medlemmarna har vid kontakt med kommunen fått till svar att det inte finns 
tid för snabbutredning. Detta tas upp igen vid nästa sammanträde. 

• Sjukresors servicenivå – kravspecifikation. Medlemmar har blivit hänvisade 
till allmänna kommunikationer efter t.ex. sjukhusbesök. Vad är kravet för att 
få sjukresa/serviceresa? Detta tas upp på igen nästa sammanträde. 

• Utsändning av protokoll enligt reglementet. Utskick av protokollen har 
fungerat dåligt de senaste åren. Protokollet ska skickas via e-post efter 
justering. Även kallelsen kan skickas via e-post framöver. 

Rådets medlemmar kan anmäla till sekreteraren om handlingarna även 
önskas utskrivna och utskickade via brev. 

• Adresslista till alla deltagare önskas. Denna skickas ut via e-post i samband 
med att justerat protokoll skickas ut.  

• Kyld mat – var ligger frågan? Rådet önskar att representant från 
måltidsverksamheten, till exempel måltidschefen, ska bjudas in till nästa 
sammanträde.  

• Trygghetsboende – plats på dagordningen? Se ovan under punkt ”Aktuell 
information”. 

• Brytpunkt hemtjänst kontra särskilt boende - hemtjänst beviljas så länge 
vårdtagaren själv vill ha det. Diskussion kring detta.  

 

§ 11 Nästa möte  

Nästa möte är 5 september kl. 14.00. Linnésalen kommer finnas tillgänglig från 
13:00 för pensionärsföreningarnas beredning. 

Ordföranden tackar för alla frågor och intressanta diskussioner. 

 


